

ЗАТВЕРДЖЕНО
постановою Кабінету Міністрів України
від 29 квітня 2026 р. № 533

ЗМІНИ,
що вносяться до Порядку обчислення середньої
заробітної плати (доходу, грошового забезпечення)
для розрахунку виплат за загальнообов'язковим
державним соціальним страхуванням

1. Абзац перший пункту 1 після слів “або фізичної особи, яка використовує працю найманих працівників (далі — роботодавці)” доповнити словами “, фізичних осіб — підприємців, осіб, які провадять незалежну професійну діяльність, членів фермерського господарства”.

2. У пункті 3:

1) перше речення абзацу першого після слів “і за ним не зберігався роботодавцем середній заробіток за такий період” доповнити словами і цифрою “, період, протягом якого фізична особа — підприємець, особа, яка провадить незалежну професійну діяльність, була звільнена від сплати єдиного внеску відповідно до частини шостої статті 4 Закону України “Про збір та облік єдиного внеску на загальнообов'язкове державне соціальне страхування”;

2) абзац другий після слів “застрахована особа” доповнити словами “усі робочі дні місяця”.

3. Перше речення абзацу другого пункту 30 викласти в такій редакції: “Страхові виплати та оплата перших п'яти (сімнадцяти — за місцем роботи, де стався страховий випадок за страхуванням від нещасного випадку на виробництві або професійного захворювання, які спричинили втрату працездатності) днів тимчасової непрацездатності за рахунок коштів роботодавця здійснюються на підставі виданого в установленому порядку листка непрацездатності (у разі видачі листка непрацездатності у паперовій формі — на підставі його копії, засвідченої в установленому законом порядку) та довідки про заробітну плату за основним місцем роботи за формою згідно з додатком або даних про нараховану заробітну плату (дохід, грошове забезпечення), зазначених в індивідуальних відомостях про застраховану особу в реєстрі застрахованих осіб Державного реєстру загальнообов'язкового державного соціального страхування, за формою, встановленою Пенсійним фондом України.”.

4. Доповнити Порядок пунктом 30¹ такого змісту:

“30¹. Обчислення середнього доходу фізичних осіб — підприємців, осіб, які провадять незалежну професійну діяльність, членів фермерського

господарства для розрахунку розмірів допомоги по вагітності та пологах, допомоги по тимчасовій непрацездатності проводиться відповідно до механізму, визначеного цим Порядком, з урахуванням особливостей сплати єдиного внеску за себе, визначених законодавством.”.
